
P r o t o k ó ł    N r  XXIX/09 
z obrad XXIX sesji Rady Miasta Hajnówka, 

która odbyła się 25 sierpnia  2009  r. 
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Hajnówka  

przy ul. Aleksego Zina 1 w godz. 15.00- 18.30 
Stan osobowy Rady-21 

Obecnych – 20 
Nieobecny usprawiedliwiony – 1/ Ryszard Sokołowski / 

Radni obecni na sesji : 
1. ALICJA CHANIŁO 
2. GRAŻYNA  DYMI ŃSKA  
3. JOLANTA EWA KULPA - KRZYCKA 
4. LEONARD  KULWANOWSKI 
5. PIOTR  MARKIEWICZ 
6. WIERA MASAJŁO 
7. BOGUSŁAW SZCZEPAN ŁABĘDZKI 
8. JAKUB  OSTAPCZUK 
9. EUGENIUSZ BOŁTROMIUK 
10. ANDRZEJ POPOW 
11. WIKTOR  SACHARCZUK 
12. WIESŁAW RAKOWICZ 
13. GRZEGORZ  SUREL 
14. ZDZISŁAW WIATROWSKI 
15. MICHAŁ SZPAKOWICZ 
16. GRZEGORZ  TOMASZUK 
17. WIKTOR DZIK 
18. MIKOŁAJ SZAREJKO 
19. EUGENIUSZ SACZKO 
20 WALENTYNA OSTASZEWSKA 
 Nieobecny usprawiedliwiony 
1. RYSZARD STANISŁAW SOKOŁOWSKI 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 Ponadto w sesji udział wzięli Pan Anatol Ochryciuk – Burmistrz 

Miasta Hajnówka, Skarbnik Gminy Halina Nowik  ,Sekretarz Gminy 
Jarosław Grygoruk , radca prawny – Marzanna Sołtys , pracownicy 
Urzędu Miasta Hajnówka  , Przedstawiciel Firmy                                       
Polcowa  , Przewodniczący Rad Osiedla / lista obecności załącznik nr 2/ 
oraz przedstawiciele lokalnej prasy i mediów , związków zawodowych i 
mieszkańców.        

                                                                                   



Do punktu 1 porządku obrad  
Obrady otworzył oraz im przewodniczył Pan Leonard Kulwanowski – 
Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka , który po powitaniu obecnych 
stwierdził , iż w sesji uczestniczy 20 radnych co stanowi quorum by obrady 
były prawomocne . 
Do punktu 2 porządku obrad 
Porządek obrad wraz z materiałami radni otrzymali w statutowym 
terminie. Porządek obrad został przyjęty  przy 19 głosach  za , głosów 
przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 19 radnych 
Porządek obrad : 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miasta Hajnówka. 
4. Interpelacje . 
5. Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie 

17.06.2009 r.- 11.08. 2009 r. 
6. Sprawozdanie z wykonania i stopnia realizacji uchwał Rady Miasta 

Hajnówka . 
7. Informacja dot. wykonania budżetu za I półrocze  2009 r 
8. Wybór przedstawiciela Rady Miasta Hajnówka  do komisji 

stypendialnej , 
9. Podjęcie  uchwał w sprawach : 
 A/ rozpatrzenia skargi , 
 B/ zmian w budżecie miasta na 2009 r. , 
 C/ intencji Rady Miasta Hajnówka na zabezpieczenie środków 

własnych , 
 D/ zmiany uchwały Nr XXIV/143/05 Rady Miasta Hajnówka  z dnia 16 

marca 2005 r. w sprawie  regulaminu przyznawania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Gminy Miejskiej Hajnówka , 

 E/ wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 
mieszkalnego i od pierwszej opłaty za oddanie w użytkowanie 
wieczyste ułamkowej części gruntu związanego z nabywaną 
własnością lokalu mieszkalnego przez dotychczasowego najemcę . 

10. Wolne wnioski, zapytania . 
11. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski , zapytania . 
12. Planowane wstępnie inwestycje  - remonty dróg publicznych na rok 2010 

z uzasadnieniem dokonywanych wyborów oraz informacja o  możliwości 
realizacji ścieżek rowerowych w mieście – wyjazd  na proponowane ulice 
– omówienie wynikających  potrzeb i zakresu  realizacji zadań. 

13. Zamknięcie obrad . 
 
 



 
 Do punktu 3 porządku obrad 

Protokół  z XXVIII sesji Rady Miasta Hajnówka radni  przyjęli przy 19 
głosach  za , głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział 
wzięło 19 radnych . 

 Do punktu 4 porządku obrad 
Interpelację zgłosiła radna Alicja Chaniło : – Związek Nauczycielstwa 
Polskiego Zarząd Oddziału oraz Sekcje Emerytów i Rencistów w Hajnówce 
zwracają się z prośbą o włączenie się Rady Miasta Hajnówka do 
tegorocznych obchodów 70 rocznicy powstania Tajnej Organizacji 
Nauczycielskiej i upamiętnienia działalności nauczycieli tajnego nauczania w 
naszym mieście. ZNP od dawna gromadzi wiadomości i pamiątki związane z 
ta działalnością wiemy za zapisów , że takich nauczycieli w naszym mieście 
było kilkunastu ( mamy szczegółowy ich wykaz) . Niestety , niewiele o nich 
wiemy. Natomiast potwierdzona jest z większa szczegółowością tajna 
działalność nauczycielska dwóch osób : Pelagii Ponieckiej i Zenobii 
Andrzejewskiej . Żyją i potwierdzają te wiedzę dwie ich uczennice . Za tajne 
nauczanie obie nauczycielki ( i kilkanaścioro innych nauczycieli ) w połowie 
czerwca 1994 roku z większą grupą osób zostały aresztowane i zesłane do 
obozu koncentracyjnego . Szczęśliwie obie wymienione nauczycielki przeżyły 
go, ale ich bliscy już nie. Po powrocie wiele jeszcze lat pracowały w 
hajnowskich szkołach.Mamy przekonanie że wiedza o tym wątku wojennych 
dziejów miasta w naszym społeczeństwie jest nikła i łatwo pójdzie w 
zapomnienie. Odział ZNP w Hajnówce chciałby tę pamięć utrwali ć. W 
październiku br. chcemy zorganizować miejską uroczystość temu 
poświęconą i za pośrednictwem nauczycieli przenieść tę wiedzę do młodzieży 
szkolnej i szerszej społeczności ( np. przez zamieszenie tekstu na stronie 
miasta ) . Na trwale zaś chcielibyśmy umieścić kamienne tabliczki na 
grobach oby nauczycielek ( cmentarz katolicki w Hajnówce ) . Zwierałyby 
one napis o prowadzeniu tajnego nauczania w latach 1941-1944. I tu 
chcielibyśmy prosić Szanowną Rade i Pana Burmistrza o sfinansowanie tego 
przedsięwzięcia . Ponadto chcemy zaproponować by projektowane rondo u 
zbiegu ulic Piłsudskiego i Warszawskiej nazwać imieniem „ Nauczycieli 
Tajnego Nauczania” . Byłby to wyraz naszej pamięci o tych cichych 
bohaterach pracy konspiracyjnej , którzy j ą wykonywali z największym 
narażeniem życia ,a niektórzy to życiem przypłacili. Liczymy że Rada Miasta 
i Pan Burmistrz ze zrozumieniem i akceptacja odniosą się do naszej 
inicjatywy tak , by wśród spraw ważnych i pilnych nie zatracili się ludzie i 
czyny godne naszej pamięci . Bo jak twierdził profesor Kotarbi ński „ 
Przeszłość zachowana w pamięci jest częścią naszej teraźniejszości „. Z 
nadzieją na skuteczność i poparcie naszej inicjatywy kierujemy to pismo do 
Państwa Radnych i Władz Miasta– interpelacja załącznik nr 3. 
 



 Do punktu 5 porządku obrad 
Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie 
17.06.2009 r.- 11.08. 2009 r. – załącznik nr 4 
Glos zabrał radny Bogusław Łabędzki – czy Pan Burmistrz mogłby udzielić 
trochę  więcej informacji na temat spotkania Burmistrza Miasta z 
mieszkańcami Górnego w sprawie wysypiska ? 
Burmistrz Miasta Pan Anatol Ochryciuk - na wniosek przewodniczącego 
Rady Osiedla doszło do spotkania w Urzędzie Miasta z mieszkańcami okolic 
projektowanego składowiska odpadów obojętnych. Ponieważ sprawa jest 
delikatnej natury, chciałbym sprostować to, co napisała Pani  redaktor 
Kuriera Hajnowskiego – nie powiedziałem, że mamy jeszcze 2,5 roku na 
poszukiwanie pola składowego, tylko że mamy jeszcze 2,5 roku na 
użytkowanie pola magazynowego w Poryjewie. Na początku września ruszy 
budowa Zakładu ZO w Poryjewie. Pole składowe jest niezbędne, a ponieważ 
inwestycja w Dubiażynie oddala się w czasie, chcemy odpady pozostałe po 
segregacji w ZZO i sprasowane gromadzić na polu składowym w pobliżu wsi 
Chytra, gdzie mamy tereny przeznaczone na takie cele w Planie 
Przestrzennego Zagospodarowania Miasta. W granicach administracyjnych 
miasta nie ma lepszej lokalizacji, spełnia ona wszystkie niezbędne wymogi. 
Tylko gminy Narew i Narewka mają prawo składować odpady do 2012 roku, 
pozostałym pozwolenia kończą się w tym roku. W czasie rozmów z 
przedstawicielami NFOŚiGW sygnalizowaliśmy możliwość przerabiania 
odpadów gmin powiatu, a nie składowania pozostałości, takich porozumień z 
gminami nie poczyniliśmy. 
Informacj ę radni przyj ęli przy 19 głosach  za , głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 19 radnych . 

 Do punktu 6 porządku obrad 
Sprawozdanie z wykonania i stopnia realizacji uchwał Rady Miasta 
Hajnówka – załącznik nr 5. 
Sprawozdanie ze stopnia realizacji uchwał Rady Miasta radni przyj ęli przy 
18 głosach  za , głosów przeciw nie było 1 radny wstrzymał się od głosu , w 
głosowaniu udział wzięło 19 radnych . 

 Do punktu 7 porządku obrad 
Informacja dot. wykonania budżetu za I półrocze  2009 r – załącznik nr 6. 
Wszystkie komisje rady zaopiniowały pozytywnie przedstawiony materiał . 
radna Alicja Chanilo – pytalam Pania Skarbnik  jakie studzienki 
kanalizacyjne byly remontowane . Skarbnik Gminy Halina Nowik – 
studzienki byly remontowane w ulicy Nowaowarszawskiej . 
Radni przy 16 glosach za , glosow przeciw  nie było i 3 wstrzymujących 
przyj ęli przedmiotowe sprawozdanie , w glosowaniu udzial wzielo 19 
radnych . 

 Do punktu 8 porządku obrad 
Na przedstawiciela Rady do komisji stypendialnej zaproponowano : Panią 



Jolantę Kulpa-Krzyck ą i Panią Wierę Masajło. W głosowaniu jawnym J. 
Kulpa-Krzycka otrzymała 9 głosów ,  W. Masajło 10 głosów. Wybrano Panią 
Wierę Masajło .  

 Do punktu 9 porządku obrad: 
 A/ Przewodniczący Rady Miasta poinformował , że Prezes spółki Polcova z 

siedzibą w Rumii Juan Bautista Mateo Velazquez złożył skargę na 
burmistrza do Najwyższej Izby Kontroli na odmowę udzielenia ulgi w 
podatku od nieruchomości za budynki okleiniarni zakupione od FM 
Forte, podczas gdy miejscowym firmom ulgi takie są udzielane. Prezes 
Polcovy odmowę udzielenia ulgi interpretował jako przejaw „ukryte go 
rasizmu” lub chęć nakłonienia podatnika do wręczenia łapówki. 
burmistrz wyja śniał m. in.: Spółka zobowiązana była do złożenia 
deklaracji na podatek od nieruchomości oraz opłacania podatku bez 
wezwania, czego nie uczyniła w przewidzianym terminie. Spółka 
wystąpiła w kwietniu 2008 r. o umorzenie zaległości podatkowych za 
okres 01.09.2007 do 31.03.2008 oraz o zwolnienie z podatku za okres
01.04.2008 do 31.03.2010 r.. Burmistrz odmówił umorzenia zaległości 
podatkowych wskazując na brak przesłanek do podjęcia takiej decyzji. 
Spółka mimo wystosowanego wezwania nie złożyła deklaracji podatkowej 
na 2009 r., jak również nie wpłaciła ani jednej raty podatku. 
W latach 2007 – 2008 Burmistrz Miasta jako organ podatkowy udzielał 
ulg przedsiębiorstwom polegających głównie na prolongowaniu spłat lub 
umarzaniu odsetek od części nieterminowych wpłat podatku. W maju 
2009 r. wszczęto postępowanie egzekucyjne wobec spółki Polcova 
obejmujące należności za lata 2007 – 2008, które zostało zrealizowane w 
całości. Skarżący odwoływał się od  decyzji Burmistrza Miasta do 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego , które postanowiło o 
utrzymaniu decyzji organu I instancji w całości. 
Pan Marek Tadeusz Nadolny-Florczyk reprezentujący spółkę Polcova: -
mogę powiedzieć tylko tyle – Polcova jest polską spółką z udziałem 
kapitału hiszpańskiego i mamy zamiar inwestować w Hajnówce pod 
warunkiem, że będziemy mieli sprzyjające warunki do tego , ale możemy 
też inwestować w Wejherowie. Kierujemy się rachunkiem 
ekonomicznym. 
Komisje Rady  uznały skargę za bezzasadną . Przewodniczący Rady 
przedstawił projekt uchwały w tej sprawie  
Na podstawie art.18 ust. 2 pkt. 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 
samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591, z 2002 r. Nr 23 
poz. 220, Nr 62 poz. 558, Nr 113, poz. 984, Nr 153, poz. 1271, Nr 214, poz. 
1806,  z 2003 r. Nr 80 poz. 717, Nr 162 poz. 1568, z 2004 r. Nr 102 poz. 
1055, Nr 116 poz. 1203, Nr 167, poz. 1759, z 2005 r. Nr 172, poz. 1441, Nr 
175, poz. 1457  , z 2006 r. Nr 17, poz. 128, Nr 181, poz. 1337 , z 2007 r. Nr 
48 , poz. 327 , Nr  138 , poz. 974 , Nr 173 , poz. 1218 , z 2008 r. Nr 180, 



poz. 1111 , Nr 223 , poz 1458 i z 2009 r. Nr 52 , poz. 420) i art.  229 pkt. 3 
ustawy z dnia  14 czerwca 1960 roku  - Kodeks postępowania 
administracyjnego ( Dz. U. z 2000 r. Nr 98 , poz.1071 , z 2001 r.  Nr 49 , 
poz. 509 , z 2002 r Nr 113 , poz. 984 , Nr 153 , poz. 1271 , Nr 169 , poz. 
1387 ,  z 2003 r. Nr 130 ,  poz. 1188 , Nr 170 , poz. 1660 , z 2004 r.  Nr 162 
, poz. 1692 , z 2005 r. Nr 64 , poz. 565 , Nr 78 , poz. 682 , Nr 181 , poz. 
1524 , z 2008 r. Nr 229 , poz. 1539) uchwala co następuje : 
§ 1. Uznaje się za bezzasadną skargę Prezesa Spółki Polcova z o.o Zakład 
Produkcji Oklein Hajnówce na działalność Burmistrza Miasta Hajnówka. 
Uzasadnienie stanowi załącznik do  uchwały . 
§ 2. Uchwała wchodzi w życie  z dniem podjęcia . 
Uzasadnienie - Prezes Spółki Polcova Zakład Produkcji Oklein w 
Hajnówce złożył skargę na  Burmistrza Miasta Hajnówka w zakresie 
prawidłowości udzielania ulg podatkowych dotyczących podatku od 
nieruchomości. Skarga do Rady Miasta wpłynęła za pośrednictwem 
Najwyższej Izby Kontroli  w Warszawie w  dniu 29 czerwca 2009 r. 
Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka poinformował pismem z dnia 
03.072009 r. znak BRM.0050-5/09 skarżącego  , iż z uwagi na konieczność 
zebrania dokumentów i informacji w przedmiotowej sprawie  oraz 
terminy określające zwołanie posiedzenia organu skarga zostanie  
rozpatrzona  na XXIX sesji  , która  zostanie zwołana w miesiącu sierpniu 
br. Skarżący zostanie powiadomiony odrębnym pismem o terminie i 
miejscu rozpatrzenia skargi / potwierdzenie odbioru  03.07.2009 r. / .                         
Pismem znak BRM.0050-5/09 z dnia 12.08.2009 r. poinformowano 
skarżącego o miejscu i  terminie sesji / potwierdzenie odbioru              
13.08.2009 r./. 
Skarżący w swoim piśmie z dnia  1 czerwca 2009 r. stwierdza cyt.” Od 
niemalże 20 lat prowadzę  działalność gospodarczą  w zakresie 
wytwórstwa i handlu okleinami naturalnymi . W roku 2007 kupiłem od 
fabryki Mebli Forte S.A. z siedzibą   w Ostrowi Mazowieckiej zakład  
produkcji oklein w Hajnówce  , wbrew  interesom  lokalnej grupy 
biznesmenów , którzy uważają ten obszar za swoje „ tereny łowieckie „ . 
Zwracaliśmy się  wielokrotnie o ulgę w podatku od nieruchomości do 
burmistrza Anatola Ochryciuka , ale każdorazowo nasze prośby były 
odrzucane  . Posiadam informacje , że w okresie 2007-2009 burmistrz 
wspomagał co niektóre firmy ulgami podatkowymi lub umarzaniem 
odsetek od niezapłaconych w terminie podatków  dotyczy m.in. 
przedsiębiorstwa Hamech , gdzie Pan Ochryciuk był przez lata  
zatrudniony .  Ja zatrudniam 36 osób , jestem tak samo podatnikiem jak i 
inni przedsiębiorcy nieruchomości w Hajnówce . Mam wrażenie, że w 
Hajnówce czas się zatrzymał , niechęć władz do obcych może być tylko 
spowodowana albo „ukrytym         rasizmem ‘ , albo chęcią nakłonienia 
podatnika do zapłacenia jakiejś łapówki w zamian za przysługę . Ja nie 



mam zamiaru nikomu za nic płacić , ani też  nie chcę przypodobać się 
władzy . Proszę tylko o wyjaśnienie dlaczego nie jesteśmy tutaj w 
Hajnówce równo traktowani . W ostatnim tygodniu Pomorski Urząd 
Skarbowy w Gdańsku zablokował mi konta egzekwując zapłatę 
podatków od  nieruchomości .”   
Po wpłynięciu skargi Przewodniczący Rady Miasta  wystąpił do 
Burmistrza Miasta Hajnówka  o ustosunkowanie się do przedstawionych 
zarzutów .                                                                                                                       
Wyjaśnień w sprawie przedmiotu skargi udzielił Burmistrza Miasta 
Hajnówka  / pismo oznaczone symbolem Fn.3110-17/3/2009 z dnia 
16.07.2009 r jak niżej:                                                                                                                   
„W zwi ązku ze skargą na działanie Burmistrza w zakresie prawidłowości 
udzielania ulg podatkowych złożoną przez Prezesa Spółki POLCOVA 
Juana Bautistę Mateo Velazqueza Burmistrz Miasta Hajnówka wyjaśnia:                                                                          
Skarżąca POLCOVA Spółka z o.o. z siedzibą w Rumii dnia 29 sierpnia 
2007r. umową sprzedaży sporządzoną w formie aktu notarialnego nabyła 
od Fabryki Mebli Forte S.A. z siedzibą w Ostrowi Mazowieckiej 
nieruchomość położoną w Hajnówce, zabudowaną budynkiem 
okleiniarni, 2 budynkami magazynowymi oraz budynkiem socjalnym i 
wiatą. Jako osoba prawna zgodnie z art. 6 ust.9 ustawy z dnia 12 stycznia 
1991r. o podatkach i opłatach lokalnych (t.j. Dz.U. z 2006r. Nr 121 poz. 
844) była zobowiązana złożyć deklarację na podatek od nieruchomości na 
dany rok podatkowy, sporządzoną na formularzu według ustalonego 
wzoru w terminie 14 dni od zaistnienia okoliczności uzasadniających 
powstanie obowiązku (tj. nabycie nieruchomości) oraz wpłacać obliczony 
w deklaracji podatek od nieruchomości, bez wezwania, na rachunek 
gminy, w ratach proporcjonalnych do czasu trwania obowiązku 
podatkowego do 15 dnia każdego miesiąca. Spółka POLCOVA nie 
dotrzymała przewidzianego przepisami prawa terminu do złożenia 
deklaracji. Po interwencji organu podatkowego deklaracje na 2007 oraz 
2008 r. zostały złożone 10 marca 2008r. Spółka nie uregulowała zaległych 
i bieżących należności podatkowych. W dniu 24 kwietnia 2008r. do 
Burmistrza Miasta Hajnówka wpłynął wniosek POLCOVA Spółki z o.o. 
o umorzenie zaległości podatkowych należnych za okres od 01.09.2007 do 
31.03.2008r. oraz o zwolnienie z obowiązku podatkowego w podatku od 
nieruchomości za okres od 01 kwietnia 2008 roku do 31 marca 2010 roku. 
Jako uzasadnienie swojej prośby strona wskazała na konieczność pilnej 
modernizacji parku maszynowego i wprowadzenia nowoczesnych 
technologii oraz chęć utrzymania przejętego po byłym właścicielu 
poziomu zatrudnienia. Wniosek powyższy rozpatrywany był w oparciu o 
przepisy art.67 b, art.67 a ustawy z dnia 29 sierpnia 1997r. -ordynacja 
podatkowa (Dz.U. z 2005r., Nr.8, poz.60 ze zm.) oraz obowiązujące 
przepisy prawa wspólnotowego dotyczące pomocy udzielanej w ramach 



zasady de minimis. Po przeprowadzeniu postępowania wyjaśniającego i 
analizie stanu faktycznego Burmistrz Miasta Hajnówka decyzją z dnia 9 
czerwca 2008r. odmówił Spółce umorzenia zaległości podatkowych. 
Strona odwołała się do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w 
Białymstoku, które uchyliło w całości decyzję organu I instancji, 
przekazując sprawę do ponownego rozpatrzenia. Organ podatkowy 
ponownie przeprowadził postępowanie podatkowe z uwzględnieniem 
wskazań zawartych w uzasadnieniu decyzji SKO. Burmistrz Miasta 
Hajnówka decyzją z dnia 29 września 2008r. odmówił stronie umorzenia 
zaległości podatkowych wskazując na brak przesłanki „ważnego interesu 
podatnika” oraz „wa żnego interesu publicznego” oraz umorzył 
postępowanie w sprawie wnioskowanego zwolnienia z obowiązku 
podatkowego z uwagi na brak merytorycznych podstaw do rozpatrzenia 
żądania. Polcova Spółka z o.o. ponownie odwołała się od decyzji 
Burmistrza Miasta do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w 
Białymstoku, które utrzymało w mocy decyzję Burmistrza argumentując, 
iż organ I instancji dokonał rzetelnej oceny faktów bez przekroczenia 
granic swobodnej oceny dowodów. Wielokrotne zwracanie się o ulgę 
podnoszone przez skarżącego w skardze było de facto jednym wnioskiem 
z dnia 24 kwietnia 2008r. Podatnik nie występował o przyznanie innych 
ulg objętych katalogiem art.67a ordynacji podatkowej tj, umorzenie 
odsetek, rozłożenie na raty czy odroczenie terminu płatności. Polcova 
Spółka z o.o. nie skorzystała też z prawa wniesienia skargi do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku.                                                                
Po zakończeniu postępowania w sprawie przyznania ulgi, oraz braku 
jakichkolwiek działań wskazujących na chęć chociażby częściowego 
regulowania zobowiązań podatkowych Burmistrz Miasta Hajnówka 
upomnieniem z dnia 30 grudnia 2008r. wezwał stronę do zapłaty 
zaległego podatku. Mimo wcześniejszych zapewnień o niezwłocznym 
uregulowaniu zaległości dopiero 9 marca 2009r. wpłynęła na konto 
urzędu kwota pokrywająca zaledwie część zaległości podatkowych z 
2007r. Ponieważ Spółka POLCOVA nadal nie regulowała zaległych, ani 
bieżących zobowiązań zgodnie z art. 15 ustawy z dnia 16 czerwca 1966r. o 
postępowaniu egzekucyjnym w administracji (Dz.U. z 2005r., nr 229 
poz.1954 z późn.zm.) w maju 2009 r. wszczęto postępowanie egzekucyjne 
kieruj ąc do Naczelnika Pomorskiego Urzędu Skarbowego tytuły 
wykonawcze (obejmujące należności za lata 2007-2008), które w miesiącu 
czerwcu bieżącego roku zostały zrealizowane w całości .                                            
Nadmienić należy również, iż do dnia dzisiejszego POLCOVA Spółka z 
o.o. mimo wystosowanego przez organ podatkowy wezwania do złożenia 
deklaracji na 2009r. nadal nie dopełniła tegoż obowiązku, jak również nie 
wpłaciła ani jednej raty należnego podatku za 2009r. Termin do złożenia 
deklaracji minął dnia 15 stycznia.                      



W latach 2007-2008 Burmistrz Miasta Hajnówka udzielał ulg 
przedsiębiorcom, którzy uzasadniali i udokumentowali istnienie 
„ważnego interesu podatnika” lub „interesu publicznego” polegających 
głównie na udzielaniu prolongat w zapłacie podatku od nieruchomości i 
umarzaniu odsetek od części nieterminowych wpłat podatku. Zakładom 
Maszynowym ”HAMECH” nie umorzono podatku od nieruchomości, co 
próbuje sugerować skarżący. Szczegółowy wykaz podatników, którym 
udzielono ulg zgodnie z art.14 pkt 2 ustawy z dnia 30 czerwca 2005r. o 
finansach publicznych (Dz.U. Nr 249, poz.2104 ze zm.) rokrocznie 
podawany jest do publicznej wiadomości poprzez zamieszczenie go na 
tablicy informacyjnej Urz ędu Miasta oraz w Biuletynie Informacji 
Publicznej.   Zarzut Prezesa Spółki POLCOVA Juana Bautisty Mateo 
Velasqueza o „ukryty rasizm” czy też chęć nakłonienia do zapłaty 
łapówki jest niczym nie uzasadniony, jest bezpodstawną insynuacją. 
Spółka POLCOVA jest traktowana przez organ podatkowy na równych 
prawach jak wszystkie inne podmioty gospodarcze prowadzące 
działalność na terenie miasta.  
Przesyłając w załączeniu kserokopię decyzji Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Białymstoku 405.258/D-1/VII/08 z dnia 29 grudnia 
2008r. na mocy przepisów o ochronie tajemnicy skarbowej zmuszony 
byłem usunąć z tego dokumentu dane liczbowe i inne informacje objęte 
tajemnicą skarbową. Niemniej informuj ę, że kwota podatku, wobec 
której zastosowano postępowanie egzekucyjne była dość znaczna dla 
dochodów budżetu miasta.  „ 
Na podstawie  wyjaśnień Burmistrza Miasta oraz dokumentu - decyzji 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Białymstoku  z dnia 
29.12.2008 r. nr 405 258/D-1/VII/08  utrzymuj ącej w całości decyzję 
organu I instancji w mocy  Rada Miasta Hajnówka nie stwierdziła 
nieprawidłowości w postępowaniu podatkowym w zakresie  udzielania 
ulg podatkowych Spółki z o.o Polcova Zakład Produkcji Oklein w 
Hajnówce , a w szczególności w odmowie umorzenia zaległości 
podatkowych i umorzenia postępowania podatkowego w sprawie  
zwolnienia z obowiązku podatkowego w podatku od nieruchomości za 
okres 01.04.2008 r. do 31.03.2010 r. Rada Miasta przychyla się do  
stanowiska Burmistrza Miasta Hajnówka , że podmiot gospodarczy 
obowiązany jest do płacenia podatków i nie może on oczekiwać aby 
wspólnota samorządowa ponosiła koszty działalności przedsiębiorcy 
rozumiane jako zwolnienie od zapłaty należnego podatku od 
nieruchomości . Zgodnie z orzecznictwem administracyjnym ryzyko 
prowadzenia działalności gospodarczej nie powinno być przenoszone na 
budżet samorządu gminnego . Ulga o którą wnioskował skarżący jest  w 
systemie polskiego prawa podatkowego wyjątkiem wobec zasady płacenia 
podatków przez podatników w terminach przewidzianych przez prawo . 



W  związku z zebranym materiałem Rada Miasta Hajnówka  rozpatruj ąc 
skargę uznała ją za bezzasadną  .  
Radni jednogłośnie przyjęli projekt uchwały w tej sprawie / za głosowało  
20 radnych , przeciw i wstrzymujących głosów  nie było , w głosowaniu 
udział wzięło 20 radnych / 
Uchwala Nr XXIX/166/09 w sprawie rozpatrzenia skargi – załącznik nr 7 

 B/ Przed przystąpieniem do rozpatrzenia tego punku Skarbnik Gminy Pani 
Halina Nowik w imieniu Burmistrza Miasta Hajnówka zgłosiła 
autopoprawkę polegajacą na wprowadzeniu z mian w przedstawionym 
wcześniej projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2009 
r. tj. zwi ększenie dochodów  o kwotę 11504,00 – rozdział 90002 paragraf 
2440  , oraz zwiększenie wydatków o kwotę 11504,00 rozdział 90002 
paragraf 4300 , na podstawie  umowy nr 0063/09/B-02/AZ-032/D z dnia 
5.08.2009 r. z WFOŚi GW na dofinansowanie kosztów  przedsięwzięcia 
pn „Pomoc mieszkańcom miasta w usuwaniu wyrobów zawierających 
azbest”. 
Radni jednogłośnie przyjęli projekt uchwały w tej sprawie / za głosowało  
20 radnych , przeciw i wstrzymujących głosów  nie było , w głosowaniu 
udział wzięło 20 radnych / 
Uchwała Nr XXIX/167/09 w sprawie zmian w budżecie miasta na 2009 r. 
– załącznik nr 8 

 C/ Radni po pozytywnych opiniach komisji jednogłośnie przyj ęli projekt 
uchwały w sprawie intencji Rady Miasta Hajnówka na zabezpieczenie 
środków własnych / za głosowało  20 radnych , przeciw i wstrzymujących 
głosów  nie było , w głosowaniu udział wzięło 20 radnych / 
Uchwała Nr XXIX/168/09 w sprawie intencji Rady Miasta Hajnówka na 
zabezpieczenie środków własnych – załącznik nr 9 

 D/ Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/143/05 Rady 
Miasta Hajnówka  z dnia 16 marca 2005 r. w sprawie  regulaminu 
przyznawania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Hajnówka  radni przyj ęli przy 
19 głosach za , głosów przeciw nie było , 1 radny wstrzymał się od głosu , 
w glosowaniu udział wzięło 20 radnych . 
Uchwała Nr XXIX/169/09 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/143/05 
Rady Miasta Hajnówka  z dnia 16 marca 2005 r. w sprawie  regulaminu 
przyznawania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Hajnówka – załącznik nr10 

 E/ Radni przy 19 glosach za , 1 glosie przeciw  i braku głosów 
wstrzymujących przyjęli projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego i od 
pierwszej opłaty za oddanie w użytkowanie wieczyste ułamkowej części 
gruntu związanego z nabywaną własnością lokalu mieszkalnego przez 
dotychczasowego najemcę . 



Uchwała Nr XXIX/170/09 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego i od pierwszej opłaty 
za oddanie w użytkowanie wieczyste ułamkowej części gruntu związanego 
z nabywaną własnością lokalu mieszkalnego przez dotychczasowego 
najemcę – załącznik nr11 

 Do punktu 10 porządku obrad 
Wolne wnioski, zapytania  zgłosili : 
Radna Alicja Chaniło - w imieniu mieszkańców wnioskuję o ustawienie 
znaku ograniczenia prędkości przed skrzyżowaniem ulic Myśliwskiej i 
Gajowej ze względu na ograniczający widoczność, szczelny płot. W dzielnicy 
Judzianka przy wyjeździe z miasta należy ustawić większy pojemnik na 
śmieci, pojemnik należy też ustawić przy drodze dojazdowej do Starej 
Judzianki.                                                                                                                          
Radny Bogusław Łabędzki - otrzymałem list od mieszkańca Hajnówki , 
który odczytam -  Szanowny Panie Radny - piszę do Pana w sprawie 
bezpańskich psów żyjących na starej rampie tartacznej . Przechodziłem 
tamtędy w niedzielę i musiałem przejść na druga stronę ulicy ponieważ 
bałem się rozjuszonych i szczekających psów . Zauważyłem ich 6-7 wszystkie 
duże. Obok na trawie leży zdechły kot- nie wiem czy to ofiara psów czy 
choroby ale jak będzie rozkładał się w takich warunkach szybko dojdzie do 
rozniesienia choroby przez psy. Zastanawiam się jak długo jeszcze ten temat 
będzie poruszany przez kolejnych ludzi – a to osobiście na łamach prasy czy 
wreszcie interweniując u radnych. Mamy ludzi prowadzących schronisko dla 
bezdomnych zwierząt i ich obowiązkiem jest odławianie wałęsających się 
psów. Jak długo jeszcze będą z nas robić idiotów mówiąc że psy uciekają 
albo , że nie dają się złapać – jeśli nie umieją spełnić tego obowiązku trzeba 
ich zwyczajnie pogonić. Z paniami ze schroniska miałam kontakt 
telefoniczny i z ich słów wynika że nie są zainteresowane odławianiem a 
najlepiej żeby burmistrz sam psy złapał , bo one mają za dużo obowiązków z 
karmieniem czworonogów. Jestem mieszkanką miasta i żądam aby lokalne 
władze zajęły się tym problemem raz a dobrze. Uważam że pan burmistrz 
powinien wyegzekwować od stowarzyszenia wywiązania się z obowiązków 
zapisanych w porozumieniu . Śledzę uważnie prasę i uchwały podejmowane 
przez Radę i wiem dobrze, że obowiązkiem samorządu jest zapewnianie ładu 
i porządku a zarazem zajęcie się sprawą bezdomności zwierząt . Ile czasu 
będziemy prosić i przypominać a osoby odpowiedzialne będą miały nas w 
nosie ?  Bardzo proszę o pomoc i pokazanie , że jesteście wybrani przez nas i 
dla nas a nie dla pobierania diet i pensji urzędniczych. Z poważaniem 
mieszkanka miasta – załącznik nr12 
Radny Wiktor Dzik - uważam, że zbyt  mało robi się w sprawie ewidencji 
psów, brak jest też reakcji na prowadzenie niebezpiecznych psów bez 
kagańców. Należy przypomnieć firmie ochroniarskiej, że mają zwracać 
uwagę mieszkańcom na utrzymanie porządku na i przy posesjach. 



Radny Wiktor Sacharczuk - na istniejących ścieżkach rowerowych są zbyt 
wysokie są wjazdy i zjazdy. 
Radna Grażyna Dymińska – chcę przypomnieć , że przy rondzie 3 Maja – 
Wierobieja – Bialowieska miała powstać okazała budowla firmy RAJ i chodź 
minęło już kilka lat od sprzedaży to dziś mamy fragment budynku i podobno 
pracownicy urzędu wykaszają tam trawę. Pytam po co wyrzyciliśmy z tego 
miejsca naszych ludzi , po to by nic się tam przez wiele lat nie działo ? Na 
poprzedniej sesji przyjeliśmy statutu hajnowskiego parku wodnego a 
podobno jest już zatrudniony dyrektor akwaparku – jaki jest jego zakres 
obowiązków , co robi przez 8 godzin i za ile? Czy 8 godzin sprawdza 
położenie kabla . Kolejna sprawa jaką chcę poruszyć  jest bardzo delikatna - 
osoby oglądające Telewizję Kablową mówiły mi, że przy transmisjach z 
imprez nie słyszą polskiej mowy czy my się jej wstydzimy ? Prosiłabym o 
zwrócenie uwagi organizatorom imprez , operatorowi TVK , że oprócz 
Białorusinów mieszkają tu Polacy . 15 sierpnia w Hajnówce nie było widać 
flag państwowych, całkiem odmiennie było w Siemiatyczach i Łosicach.  
Radny Zdzisław Wiatrowski - czy ktoś da gwarancję, że zbiornik wodny na 
Poddolnym będzie spełniał wymagania ? Ludzie uważaja , ze będzie tam 
zbiorowisko komarów i zrobi się bajoro . Czy ktoś zapewni nas , że będzie to 
zbiornik z prawdziwego zdarzenia . 
Pani Anna Birycka -  przewodnicząca Rady Osiedla Placówka - 
skrzyżowanie ulic Białostockiej i Sołoniewicz należy dodatkowo oznakować 
liniami  poziomymi by było bezpieczniejsze . Do inwestycji miejskich należy 
wpisać ulicę przebiegającą przez os. Fabryka Chemiczna.  

 Do punktu 11 porządku obrad 
Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski , zapytania udzielił Pan Anatol 
Ochryciuk- Burmistrz Miasta  - wniosek radnej zasługuje na uwagę, w tej 
sprawie zwróciłem się już do Towarzystwa Przyjaciół Hajnówki. Chętnie 
sfinansujemy wydawnictwo o tajnym nauczaniu, rzecz w tym, że informacje 
na ten temat są bardzo skąpe. Sprawę ograniczenia prędkości przekażemy 
kompetentnym organom . Należy rozważyć, na ile pojemniki na śmieci mają 
służyć przejeżdżającym, a na ile okolicznym mieszkańcom . Trzeba 
sprawdzić, czy mieszkające tam osoby mają podpisane umowy na wywóz 
śmieci. Te psy nie wzięły się znikąd, mieszkańcy nie poczuwają się do 
odpowiedzialności za zaistniałą sytuację. Przekażę te uwagi odpowiednim 
służbom. Wygląda na to, że powinniśmy przywrócić praktyk ę wysyłania 
pism do mieszkańców przypominających im o obowiązku utrzymywania 
porządku na posesjach i wokół nich, ponieważ często przynosiło to 
oczekiwany skutek . W sprawie ścieżek przyjmuj ę uwagi radnego. 
Upominaliśmy inwestora, że nie realizuje zapowiedzianych zamierzeń; 
niemożność kontynuowania inwestycji tłumaczy trudnościami stawianymi 
przez ZDW przy budowie stacji paliw na terenie za budynkiem. Jeżeli kosili 
pracownicy zatrudnieni przez UM, to należy obciążyć kosztami właściciela. 



Dyrektor nie jest zatrudniony, jest zatrudniona osoba na stanowisku 
referenta. Dyrektor zostanie powołany ok.  jednego miesiąca przed oddaniem 
akwaparku do użytku. Uwagi radnej przekażę do Telewizji Kablowej. 
Dokumentacja i opinie ekspertów dotyczące zbiornika są do wglądu, 
zapraszam radnego do ich przejrzenia. Oznakowanie poziome powinno tam 
być zwłaszcza ze względu na kierowców spoza Hajnówki. Zgadzam się, ulice 
z os. Fabryka Chemiczna powinny zostać ujęte w planie inwestycji. 

 Do punktu 12 porządku obrad 
Planowane wstępnie inwestycje  - remonty dróg publicznych na rok 2010 z 
uzasadnieniem dokonywanych wyborów oraz informacja o  możliwości 
realizacji ścieżek rowerowych w mieście – wyjazd  na proponowane ulice – 
omówienie wynikających  potrzeb i zakresu  realizacji zadań- załącznik                     
nr 13 . 
Radni pojechali autobusem Zakładu Komunikacji  Miejskiej w Hajnówce do 
miejsc, gdzie realizuje się  lub będzie realizować inwestycje miejskie tj : 
okolice Poryjewa i  Chytrej, ulice: Armii Krajowej,  Żabia Górka, Odległa, 
Miłkowskiego i 3 Maja /budowy krytej pływalni/.  

 Do punktu 13 porządku obrad 
Na tym obrady zakończono . 
 


